
P R O T O K Ó Ł   NR 2/2013 

z obrad XIX sesji  VI kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 26 kwietnia 2013 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

            Obrady XIX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt 

Gminy Kluczewsko  –  Rafał Pałka, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy 

– Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG - Krzysztof Ławiński, Kierownik GOZ - Piotr 

Niewęgłowski, Kierownik GOPS - Zdzisława Płonkiewicz, Dyrektorzy szkół z terenu Gminy 

oraz sołtysi według listy obecności stanowiącej  załącznik nr 2.  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Wanda Popczyk-Fiecek, która po 

powitaniu zebranych zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Ocena działalności Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku za 

2012 rok. 

7. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za 2012 rok. 

8. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

10. Sprawozdanie z realizacji programu przemocy w rodzinie w 2012 roku. 

11. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2012 rok. 

12. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kluczewsko 

b) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

c) powierzenia Komunalnemu Usługowemu Zakładowi Gospodarczemu w Kluczewsku 

zadań własnych Gminy Kluczewsko z zakresu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kluczewsko,  

d) upoważnienia Dyrektora Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w 

Kluczewsku,  

e) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

f) ustalenia ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych o zawartości powyżej 4,5 

% alkoholu przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu 

sprzedaży, 

g) uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Kluczewsko, 

h) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2013-2016 

j) uchwalenia „Regulaminu dofinansowania przez Gminę Kluczewsko usługi załadunku, 

wywozu i utylizacji wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych 

znajdujących się na terenie nieruchomości stanowiących własność osób fizycznych, 

położonych na terenie Gminy Kluczewsko”.  



k) zmiany uchwały ustalającej górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za odbiór  odpadów komunalnych  oraz opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. 

13. Dyskusja. 

14. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  12  porządku obrad. 

15. Interpelacje, zapytania  i wolne wnioski. 

16. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady  Wanda Popczyk – Fiecek. 

Ad. 2. Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum XIX sesji – obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił informację o 

podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się 1 marca 2013 roku  

(zał. Nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie.  

Ad. 6.Przewodnicząca udzieliła głosu Dyrektorowi  Komunalnego Usługowego Zakładu 

Gospodarczego w  Kluczewsku Panu Krzysztofowi Ławińskiemu, który przedstawił 

sprawozdanie z działalności Zakładu w 2012 roku (załącznik Nr 4). 

Plan przychodów i plan kosztów został wykonany w 92 % planu rocznego. Został 

wypracowany dochód w wysokości 1.049 zł. Dodatni stan środków na dzień 31.12.2012 roku 

wyniósł netto 43.189 zł. Ogółem koszty wraz z amortyzacją za 2012 rok wyniosły 2.440.720 

zł.  W 2012 roku oddano do użytku  budowę kanalizacji sanitarnej w Stanowiskach wraz z 

ułożeniem sieci wodociągowej  w Łapczynej Woli i Bożej Woli.  Zakończona została budowa 

kanalizacji w Komparzowie.  Rozbudowana została sieć wodociągowa w Komparzowie i w 

Kluczewsku na ul. Łąkowej jak również rozbudowana została sieć kanalizacyjna w 

Kluczewsku na ulicy Łąkowej i ulicy 1-go maja oraz w Komornikach i Pilczycy. 

 Na zakończenie Dyrektor  podziękował za pomoc i  wsparcie oraz prosił o dalszą 

pomoc w realizacji zadań stawianych przed zakładem.  

 Rada Gminy jednogłośnie przyjęła przedstawione przez Dyrektora  sprawozdanie z 

działalności Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku za 2012 rok i 

ocenia je pozytywnie.  

Ad. 7. Przewodnicząca udzieliła  głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Kluczewsku Panu Piotrowi Niewęgłowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z działalności 

Ośrodka Zdrowia w 2012 roku wraz ze sprawozdaniem finansowym (załącznik Nr 5).  

 Przychody w 2012 roku wyniosły 967.803,23 zł, a koszty 957.792,55 zł.  Plan 

finansowy zrealizowano po stronie przychodów w 100,2 %, a po stronie kosztów w 99,16 %. 

W wyniku prowadzonej  działalności ośrodek zdrowia osiągnął   dodatni wynik finansowy, 

który  wynosi  10.010,68 zł. Nadwyżka finansowa za 2012 rok zostanie przeznaczona na 

zakup kolejnych komputerów i oprogramowania w celu przygotowania się do wdrożenia 

elektronicznego prowadzenia całości dokumentacji medycznej, która będzie wymagana od 

lipca 2014 roku.  

W 2012 roku liczba porad lekarskich oraz liczba badań diagnostycznych utrzymywała 

się na poziomie roku poprzedniego. Średnio 92 osoby dziennie korzystały z pomocy 

lekarskiej. Każdy mieszkaniec gminy prawie pięć razy w roku zgłosił się do ośrodka – średnia 

4,86, co znaczy o skali zapotrzebowania na pomoc medyczną świadczoną przez Gminny 

Ośrodek Zdrowia w Kluczewsku na rzecz mieszkańców Kluczewsko.  

W roku 2012 w ramach wydatków remontowych pomalowano pomieszczenia ośrodka 

zdrowia w Dobromierzu, renowację gabinetu rehabilitacji i pomieszczeń gospodarczych w 

Kluczewsku. Do gabinetu rehabilitacji zakupiono nowy aparat do terapii przeciwbólowych 

oraz zakupiono zestaw komputerowy do rejestracji.  



 Na zakończenie Kierownik złożył wszystkim  podziękowanie za wsparcie, prosząc 

jednocześnie Wysoką Radę oraz o pozytywne przyjęcie przedstawionego sprawozdania.  

 Rada Gminy Kluczewsko jednogłośnie przyjęła przedstawione przez Kierownika 

sprawozdanie z działalności w 2012 roku wraz z rozliczeniem finansowym i pozytywnie 

oceniła jego działalność.  

Ad. 8. Przewodnicząca udzieliła głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kluczewsku Pani  Zdzisławie Płonkiewicz, która przedstawiła sprawozdanie z działalności 

ośrodka w 2012 roku (załącznik nr 6). 

Pomocą społeczną w roku 2012 objęto ogółem 322 osoby ze 147 rodzin o liczbie osób w 

rodzinach 630. W roku 2012  wypłacono 109 zasiłków celowych dla 79 rodzin, 80 zasiłków 

okresowych dla 24 rodzin, 167 zasiłków stałych dla 16 osób. Pomocą w formie usług 

opiekuńczych objęte były 2 osoby, opłacono pobyt w Domu Pomocy Społecznej dla 3 

mieszkańców. Świadczenia rodzinne pobierało 447 rodzin. Prawo do Funduszu 

Alimentacyjnego   ma 11 rodzin. Sfinansowano posiłki dla 224 uczniów w szkołach 

podstawowych, gimnazjach oraz ponadgimnazjalnych. Zasiłki celowe na zakup żywności 

otrzymało 39 rodzin, a dla 16 osób zakupiono paczki żywnościowe świąteczne. W 2012 roku 

GOPS przystąpił do realizacji projektu „Stawiamy na aktywność”, który był 

współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. GOPS zajmuje się 

również obsługą Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

 Na zakończenie sprawozdania Pani Kierownik złożyła podziękowanie wszystkim 

osobom i instytucjom, które wspierają pracę Ośrodka oraz starają się razem rozwiązywać 

problemy rodzin. 

 Rada Gminy jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok i ocenia je pozytywnie. 

Ad. 9. Pani Kierownik GOPS omówiła ocenę zasobów pomocy społecznej, która została 

opracowana w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej (załącznik nr 

7). Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich 

problemów oraz ich rozkład ilościowy. Ocena zasobów pomocy społecznej składa się z 

dwóch części: oceny zasobów w gminie oraz oceny zasobów w powiecie. W ocenie zasobów  

pomocy społecznej w gminie umieszczane są dane o sytuacji demograficznej i społecznej w 

gminie, dane o korzystających z pomocy społecznej, wybrane usługi, zwiększenie zasobów, 

kadra ośrodka, koszty prowadzenia i utrzymania, środki finansowe na zadania własne i 

zlecone w obszarze pomocy społecznej, współpraca z organizacjami pozarządowymi. Ocena 

zasobów pomocy społecznej ukazuje lokalną sytuację społeczno-demograficzną wraz z 

problemami mieszkańców naszej gminy oraz stawiane wyzwania przez realizatorami działań 

z zakresu pomocy społecznej. Zgodnie z ustawy o pomocy społecznej GOPS zobowiązany 

jest przedstawić ocenę zasobów pomocy społecznej do dnia 30 kwietnia Radzie Gminy, oraz 

przesłać w formie elektronicznej do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej Urzędu 

Marszałkowskiego.    

Ad. 10. Pani Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za 2012 rok (załącznik nr 8). Ustawa z dnia 10 

czerwca 2010 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie na organy gminy nałożyła 

obowiązek opracowania i realizacji gminnego programu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie, prowadzenie poradnictwa i interwencji w zakresie przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie oraz utworzenie zespołów interdyscyplinarnych. Wójt zarządzeniem Nr 29/2011 

powołał 7 osobowy Zespół interdyscyplinarny, oraz określono jego regulamin. Zespół odbył 4 

posiedzenia, natomiast grupa robocza 44 posiedzenia w związku z procedurą „Niebieska 

Karta” i zgłoszeniem podejrzenia wystąpienia zjawiska przemocy. Wpłynęło 16 niebieskich 

kart, powołano 16 grup roboczych, które podjęły działania wynikające z ich obowiązków 

służbowych. W dalszym ciągu monitorowane są działania na rzecz ofiary i sprawcy 



przemocy. Podjęte działania w 2012 roku spowodowały osiągnięcie zwiększenia dostępności 

profesjonalnej pomocy dla osób doznających przemocy, zwiększenie wiedzy w zakresie 

przemocy w rodzinie oraz usprawnienie systemu działań edukacyjnych w zakresie lokalnej 

pomocy osobom i rodzinom dotkniętym przemocą domową.  

Ad. 11. Przewodnicząca udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił sprawozdanie 

z realizacji Gminnego Programu Współpracy Gminy Kluczewsko z Organizacjami 

Pozarządowymi i Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego  w 

2012 rok (załącznik nr 9). Gminny program został przyjęty uchwałą Rady Gminy Nr 

X/43/2011 z dnia 2 grudnia 2011 roku. Rada Gminy uchwałą Nr V/12/2011 określiła 

szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Wójt 

Gminy Zarządzeniem Nr 39/2011 zarządził przeprowadzenie konsultacji projektu na 2012 

rok. W wyniku rozstrzygnięcia ogłoszonego konkursu na realizację zadania publicznego w 

zakresie kultury fizycznej i sportu Gmina podpisała umową z GKS w Kluczewsku, który 

otrzymał dotację w wysokości 60 tyś. zł, z której wykorzystano 50.000 zł natomiast  

niewykorzystane środki zostały zwrócone do budżetu gminy. Udzielona dotacja skierowana 

była na prowadzenie zajęć w zakresie poprawy sprawności fizycznej oraz umiejętności 

piłkarskich w trzech grupach zawodniczych: seniorów, juniorów oraz juniorów młodszych. 

Ad. 12. Sekretarz przedstawił projekt uchwały w następujących sprawach:  

a) Zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kluczewsko. Ustawa z dnia 25 stycznia 2013 roku o 

zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach dopuściła 

możliwość wyposażenia nieruchomości w pojemniki służące do zbierania 

odpadów komunalnych przez gminę, a gmina tę możliwość wykorzystuje. W 

związku z powyższym po uzyskaniu  pozytywnej opinii  powiatowego inspektora 

sanitarnego dokonuje się przedstawionych zmian w regulaminie. 

b) Terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Ustawa z dnia 25 stycznia 2013 roku o zmianie ustawy  utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach wprowadziła możliwość zarządzenia poboru 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa. Proponuje się 

na inkasentów sołtysów poszczególnych miejscowości. Pozostaje możliwość 

dokonywania wpłat przez mieszkańców lub przelewem na rachunek bankowy. 

Jednocześnie ustalone zostaje wynagrodzenie za inkaso w wysokości 6 % 

zebranych wpłat. Wpłaty będą zbierane w terminach do 15 marca, 15 maja, 15 

września oraz 15 listopada. Pierwsza opłata dokonana zostanie do 15 września za 

okres od 1 lipca do 30 września 2013 roku.  

c) Powierzenia Komunalnemu Usługowemu Zakładowi Gospodarczemu w 

Kluczewsku zadań własnych Gminy Kluczewsko z zakresu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kluczewsko. Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990 roku o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych potrzeb 

wspólnoty w zakresie wodociągów, zaopatrzenia w wodę, kanalizacji, usuwania i 

oczyszczania ścieków komunalnych, utrzymania czystości i porządku oraz 

urządzeń sanitarnych, wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych należy 

do zadań własnych gminy. W celu wykonywania określonych zadań gmina 

utworzyła Komunalny Usługowy Zakład Gospodarczy i w obecnej chwili 

zamierza powierzyć mu zadanie własne w zakresie utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kluczewsko.  

d) Upoważnienia Dyrektora Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w 

Kluczewsku. W związku z powierzeniem Komunalnemu Usługowemu Zakładowi 

Gospodarczemu w Kluczewsku realizacji zadań własnych Gminy Kluczewsko z 



zakresu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluczewsko należy 

upoważnić Dyrektora zakładu do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach.  

e)  Określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zgodnie z 

nowelizacją ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach od dnia 1 stycznia 2012 roku weszły w życie nowe przepisy 

dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi. Rada Gminy w Kluczewsku 

w drodze uchwały zobowiązana jest do określenia szczegółowego sposób i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przy ustalaniu powyższych zasad wzięto pod uwagę zapisy Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluczewsko w związku z 

przejęciem przez Gminę obowiązku wyposażenia nieruchomości w pojemniki i 

worki na odpady komunalne.  

f) Ustalenia ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych o zawartości powyżej 

4,5 % alkoholu przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w 

miejscu sprzedaży. W związku z tym, że liczba punktów sprzedaży ustalona 

Uchwałą Rady Gminy Nr XXI/18/2001 z dnia 31 sierpnia 2001 roku, zmieniona 

Uchwałą Nr III/15/2010 jest niewystarczająca w stosunku do liczby 

przedsiębiorców gotowych do podjęcia działalności w zakresie sprzedaży napojów 

alkoholowych Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

swoim posiedzeniu w dniu 18 marca 2013 roku zaproponowała zwiększenie ilości 

punktów sprzedaży do spożycia poza miejscem sprzedaży o 2 punkty.  

g) Uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Kluczewsko. W regulaminie zostały określone prawa i obowiązki zakładu 

oraz odbiorców usług. Dotychczas na terenie gminy obowiązywał regulamin 

uchwalony Uchwałą XXI/23/2005 zmieniony uchwałą XXVII/11/2010. 

Opracowanie nowego regulaminu ma na celu dostosowanie jego zapisów do 

aktualnie  obowiązujących przepisów prawa. Regulamin jest aktem prawa 

miejscowego.  

h) Uchwalenia „Regulaminu dofinansowania przez Gminę Kluczewsko usługi 

załadunku, wywozu i utylizacji wyrobów zawierających azbest z obiektów 

budowlanych znajdujących się na terenie nieruchomości stanowiących własność 

osób fizycznych, położonych na terenie Gminy Kluczewsko”. Rada Gminy 

Kluczewsko Uchwałą Nr XVIII/16/2013 z dnia 1 marca 2013 roku przyjęła  

„Program Usuwania Azbestu z Terenu Gminy Kluczewsko”. Podjęcie 

przedmiotowej uchwały spowoduje wprowadzenie jednolitych zasad 

dofinansowania przez Gminę Kluczewsko usługi załadunku, wywozu i utylizacji 

wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych znajdujących się na 

terenie nieruchomości stanowiących własność osób fizycznych. Dofinansowanie to 

będzie stanowiło element zachęty dla właścicieli nieruchomości do usuwania 

wyrobów zawierających azbest, co przyczyni się do poprawy stanu środowiska i 

zdrowia mieszkańców.   

i) Zmiany uchwały ustalającej górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za odbiór  odpadów komunalnych  oraz opróżnianie zbiorników 



bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. Firma „Tamax” złożyła 

wniosek do Wójta Gminy w dniu 19.04.2013 roku o podwyższenie górnych 

stawek za wywóz nieczystości stałych na terenie gminy Kluczewsko do wysokości 

18 zł za pojemnik wielkości 120 l, motywując wzrostem kosztów transportu i 

zagospodarowania odpadów.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

j) Zmian w budżecie gminy na 2013 rok. Proponuje się dokonać zmian w dochodach 

i wydatkach budżetu gminy oraz w załącznikach Nr 3, 4, 5, 6, 7 załączniku nr 9 tj. 

zmiany planu przychodów i kosztów KUZG. 

k) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2013-

2016.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę.  

Po 15 minutach wznowiono obrady sesji.  

Ad. 13. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos zabrali: 

- Przewodnicząca Komisji Finansów- Pani Bożena Ławińska, która przedstawiła stanowisko 

komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia 2013 roku. Członkowie komisji 

zapoznali się ze sprawozdaniami KUZG, GOZ oraz GOPS, które opiniują pozytywnie. Radni 

długo dyskutowali nad zmianami nad nowym systemem gospodarowania odpadami. 

Przewodnicząca wyraziła zadowolenie, że gmina wyposaży mieszkańców w pojemniki oraz 

worki na śmieci, że obowiązek realizowania ustawy  śmieciowej zostanie przekazany KUZG 

w Kluczewsku, oraz że pobór pieniędzy za odbiór odpadów będą realizowali sołtysi 

poszczególnych miejscowości. Komisja negatywnie ustosunkowała się do wniosku firmy 

TAMAX, którzy proponują  podwyższenie opłaty za wywóz nieczystości stałych o 40 %. 

Komisja stoi na stanowisku, że wniosek firmy TAMAX jest nieuzasadniony i został złożony  

w okresie wypowiedzenia umów. 

- Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, która przedstawiła stanowisko 

Komisji wypracowane na wspólnym posiedzeniu z Komisją Finansów. Komisja po 

zapoznaniu się z przedstawionymi sprawozdaniami jednogłośnie opiniuje je pozytywnie. 

Komisja pozytywnie opiniuje również projekty uchwał oprócz projekty uchwały w sprawie 

podwyższenia opłaty za wywóz nieczystości stałych. Komisja uważa, że wniosek firmy 

TAMAX jest nieuzasadniony.  

- Następnie głos zabrał radny Fornal, który stwierdził, że w sprawie projektu uchwały o 

podwyższenie opłaty za odbiór nieczystości stałych  znaleźliśmy się w patowej sytuacji. Nie 

ma wystarczających argumentów ze strony TAMAX na podwyższenie opłaty ani wyjaśnień 

ze strony urzędników.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty - Pan Henryk Pawlik, który 

przedstawił stanowisko Komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia br. Komisja 

pozytywnie ocenia przedstawione sprawozdania. Cieszy fakt, że spada liczba rodzin 

ubiegających się o pomoc społeczną, niepokoi natomiast fakt założenia 16 niebieskich kart 

oznaczających przemoc w rodzinie. Dobrze, że przygotowane zostały projekty uchwał  

nowelizacji śmieciowej. Przewodniczący dalej podtrzymuje swoje obawy w sprawie uchwały 

zatwierdzającej regulamin dostarczania wody  i odprowadzania ścieków. Na poprzedniej sesji 

zwrócił się do Wójta i nie uzyskał odpowiedzi, która uchwała jest obowiązująca. Rada podjęła 

uchwałę w sprawie opłaty adiacenckiej ale  obowiązywała również uchwała z 2005 roku oraz 

jej zmiana z 2010 rok, w której obowiązywały stawki za podłączenie do sieci wodociągowo-

kanalizacyjnej. Jeżeli więc uchwały z 2010 i z 2005 roku były obowiązujące, to dlaczego ich 

Wójt nie realizował. 



Wójt wyjaśnił, że aktualnie obowiązująca jest uchwała w sprawie opłaty adiacenckiej. 

Poprzednie uchwały dotyczą regulaminu wody i odprowadzania ścieków, a regulamin  to 

jedno, a opłata adiacencka to drugie.  

Przewodniczący odniósł się do projektu uchwały podwyższającej stawkę za odbiór 

nieczystości stałych z 13 na 18 zł. Jeżeli zostanie podjęta to za jaki okres będą droższe śmieci, 

jeżeli jest zapis, że uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego, a umowy wygasają z dniem 30 czerwca br. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Pan Eugeniusz Lipiński, który 

przedstawił stanowisko komisji. Komisja Rolnictwa pozytywnie ocenia działalność KUZG. 

GOZ oraz GOPS. Komisja uważa za pozytywne, że Zakład Komunalny przejął obowiązek 

budowy dróg tłuczniowych. Co do podwyżki cen za śmieci dla firmy Tamax, to sołtysi mają 

problem ze zbiórką opłat, ponieważ nie ma jednomyślności w przyjmowaniu opłat, niektórzy 

sołtysi zebrali podwyższoną opłatę, a większość zebrała po starej cenie. Szkoda, że nie ma 

jednomyślności wśród sołtysów w tej sprawie.  

- Następnie głos zabrał radny Sobański, który pogratulował sprawnego zarządzania 

ocenianymi zakładami. Natomiast co do projektu uchwały podwyższającej opłatę za odbiór 

śmieci to radny uważa, że Rada nie powinna podejmować tej uchwały, a głos w tej sprawie 

powinien należeć do sołtysów.  Radny zapytał również, czy jest zapis w uchwale, bądź 

umowie  dotyczący pobierania opłat za śmieci dla firmy TAMAX przez sołtysów od 

mieszkańców.  

- Radny Fornal wyjaśnił, że jest nieformalna umowa pomiędzy firmą Tamax a sołtysami na 

zbiórkę opłat wpłacanych przez mieszkańców. Sołtysi po zebraniu pieniędzy za śmieci 

przekazywali je kierowcy przy zbiórce odpadów. 

- Radny Ziółkowski odniósł się do ocenianych zakładów i stwierdził, że funkcjonują dobrze 

wyniki finansowe są na plusie i aby tak dalej. Natomiast przykro jest słuchać wypowiedzi na 

temat zaistniałej sytuacji z opłatami za śmieci. Skoro firma bez uzgodnienia podniosła opłatę 

przekraczając stawki ustalone przez Radę Gminy oraz interwencjami sołtysów oraz radnych 

w Urzędzie Gminy, Wójt po konsultacji z radcą prawnym podjął decyzję, aby sołtysi zbierali 

po starych cenach, a mieszkańcy żeby przekreślali kwoty na blankietach wpłat  w wysokości 

49,47 zł i wpisywali cenę starą 37,58 zł. Niestety sześciu sołtysów zebrało po nowych cenach.  

- Radna Słoma a jednocześnie sołtys wsi wyjaśniła, że ona  poradziła sobie z firmą TAMAX i 

zrobiła z poborem opłaty za I kwartał tak jak ustalił Wójt, którego uważa za swojego 

przełożonego. 

 - Radny Strychalski stwierdził, że firma TAMAX złamała prawo, stawki zostały 

przekroczone i zostały wprowadzone w okresie 6 miesięcznego okresu wypowiedzenia 

umowy z mieszkańcami. Szkoda tylko, że nie ma wśród sołtysów jedności. 

Ad. 14. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluczewsko -  udział wzięło 14 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XIX/17/2013 i stanowi załącznik nr 10.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi -  udział wzięło 14 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XIX/18/2013 i stanowi załącznik nr 11. 

c)  W głosowaniu nad uchwałą w sprawie powierzenia Komunalnemu Usługowemu 

Zakładowi Gospodarczemu w Kluczewsku zadań własnych Gminy Kluczewsko z 

zakresu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluczewsko -  udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie,  otrzymała Nr XIX/19/2013 i stanowi załącznik nr 12. 



d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie upoważnienia Dyrektora Komunalnego 

Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku -  udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie,  

otrzymała Nr XIX/20/2013 i stanowi załącznik nr 13.   

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi -  udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr  XIX/21/2013 i stanowi załącznik nr 14.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia ilości punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych o zawartości powyżej 4,5 % alkoholu przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży -  udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała Nr  XIX/22/2013 i stanowi załącznik nr 15.  

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kluczewsko -  udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała Nr  XIX/23/2013 i stanowi załącznik nr 16.  

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XIX/24/2013 i stanowi załącznik nr 17.  

i) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluczewsko na lata 2013-2016 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XIX/25/2013 i stanowi załącznik nr 18.  

j) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia „Regulaminu dofinansowania przez 

Gminę Kluczewsko usługi załadunku, wywozu i utylizacji wyrobów zawierających 

azbest z obiektów budowlanych znajdujących się na terenie nieruchomości 

stanowiących własność osób fizycznych, położonych na terenie Gminy Kluczewsko”. 

- udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XIX/26/2013 i stanowi załącznik nr 19.  

k) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały ustalającej górne stawki opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za odbiór  odpadów komunalnych  oraz 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały nie głosował żaden radny, przeciw 

głosowało 13 radnych, 1 radny się wstrzymał.  Uchwała nie została podjęta. (załącznik 

nr 20). 

Ad.15. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali:  

Przewodnicząca Rady przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych, 

których termin mija 30 kwietnia.  

- Radny Łączek zwrócił się do Wójta jak zbierać opłatę za śmieci za II kwartał, oraz czy będą 

segregowane śmieci na cmentarzach.  

- Sołtys wsi Ciemiętniki zapytała jak będzie wyglądał odbiór śmieci na koniec II kwartału, 

ponieważ według grafiku firma Tamax ostatni raz odbierze w dniu 6 czerwca, a dopiero od 

lipca gmina będzie odbierać, więc przez  prze 3 tygodnie gdzie składować śmieci.  

- Wiceprzewodniczący Pawlik zwrócił się z zapytaniem jakie w jakiej wysokości środki 

wpływają do urzędu z tytułu za używanie przystanków autobusowych, które planuje się 

budować drogi tłuczniowe, a które asfaltowe oraz jakie większe inwestycje są zaplanowane 

na ten rok.  



- Sołtys wsi Pilczyca złożyła podziękowanie za zamontowaną piękną tablicę ogłoszeniową, 

której wieś się doczekała po 60 latach. Pani Sołtys odniosła się do wpłat mieszkańców za 

śmieci, w sołectwie Pilczyca 52 mieszkańców wpłaciło po nowemu, natomiast 25 osób po 

starej cenie.  

- Sołtys wsi Boża Wola zwrócił się o uzupełnienie 2 znaków drogowych: jeden – 

ograniczenie prędkości, a drugi znak ostrzegawczy - zwierzęta domowe. Sołtys złożył 

również zapotrzebowanie na kamień na remont dróg. 

- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. Planuje się asfaltowanie 

dróg w Brześciu, Kluczewsku, Komornikach oraz Jakubowicach, natomiast tłuczniowe we 

wsi Brzeście, Jakubowice. Planuje się również remont mostu w Ciemiętnikach oraz mostku z 

Zabrodziu. Co do kruszywa na remonty dróg to na życzenie radnych i sołtysów są trzy 

możliwości: kamień wapienny,  taki jak w ubiegłym roku,  lub drobniejszy.  

Wójt wyjaśnił jakie kroki podjął  w związku z zaistniałą sytuacją z firmą TAMAX, która 

podwyższyła opłaty za odbiór śmieci, przekraczając jednocześnie górne stawki określone 

Uchwałą Rady Gminy. Ze względu na brak możliwości skontaktowania się telefonicznego 

(nie odbierano telefonów) Wójt udał  się do firmy TAMAX aby spotkać się z prezesem firmy. 

Za pierwszym razem nie zastał go, poprosił więc pracownika o umówienie spotkania z 

prezesem w terminie późniejszym, na które udał się razem z Przewodniczącym Komisji 

Rolnictwa. Rozmowy nie przyniosły rezultatu. Wójt podjął decyzję i razem z prawnikiem po 

raz trzeci udał się do firmy TAMAX. W wyniku negocjacji prezes obiecał, że opłata za I 

kwartał zostałaby po staremu czyli 37,58 zł, natomiast będzie wnioskował do Rady Gminy o 

podwyższenie opłaty na II kwartał. Został przygotowany projekt uchwały, który dziś nie 

został przegłosowany. Co do zbiórki pieniędzy za II kwartał za śmieci zostanie 

zorganizowane spotkanie z sołtysami, na którym zostaną podjęte dalsze kroki i omówione 

szczegóły co w związku z tym, że uchwała nie została podjęta.  

Z tytułu używania przystanków autobusowych zaplanowano wpływy miesięczne w kwocie 

230 zł.  

- Następnie głos zabrał radny Fornal, który na początek zwrócił uwagę 

Wiceprzewodniczącemu Strychalskiemu, że uchwały powinno się czytać na stojąco, a nie 

siedząc. Radny zwrócił się z następującymi zapytaniami: czy wykonany audyt oświetlenia 

przyniósł jakieś korzyści, czy są zyski po przetargu na energię, co z budową chodnika w 

Stanowiskach, która się ciągle przesuwa w czasie. Radny odniósł się do budowanych 

masztów internetowych we wsiach, czy gmina ma jakieś dochody z tego tytułu. Radny 

zwrócił uwagę, że wzrosło zatrudnienie w Urzędzie Gminy. Radny prosi o wyjaśnienie 

dlaczego Urząd Marszałkowski odrzucił wniosek na budowę drogi rolniczej, dlaczego nie był 

złożony wniosek na budowę kanalizacji w Komparzowie, dlaczego budowa kanalizacji w 

Łapczynej Woli do tej pory nie ruszyła, czy kanalizacja w Pilczycy została zakończona i czy 

została oddana do użytku. Czy można przejąć drogę do Dąbrów w sołectwie Komparzów jako 

gminną. Na poprzedniej sesji był Starosta Włoszczowski , któremu radny zgłaszał, że drogę 

powiatową z Komparzowa do Kurzelowa podkopują bobry. Zostało przywiezione trochę 

kamienia i podsypane. Niestety dwa tygodnie temu jezdnia się zapadła, stwarzając zagrożenie 

dla uczestników ruchu drogowego. Radny zawiadomił właściciela drogi i sam zabezpieczył  

wyrwę do czasu przybycia służby drogowej. Radny wnioskował również o asfaltowanie drogi 

w Ciemiętnikach w stronę rzeki, usunięcie wierzb oraz remont mostu. Radny uważa, że 

posiedzenia komisji powinny być rozłożone na dwa dni, bo brakuje czasu na ważne sprawy. 

Radny zwrócił uwagę, że w obradach  dwóch ostatnich posiedzeń komisji nie uczestniczyła 

Przewodnicząca Rady.  

Radny poinformował, że zgłosił się do niego przedsiębiorca firmy TRANS-PIACH o 

interwencję, ponieważ  dwa lata temu  złożył do Urzędu wniosek na piaskownię oraz 

przekształcenie działki, których do tej pory nie uzyskał. Następstwem są zwalniani 



pracownicy, brak również wpływu z tego tytułu do budżetu gminy. Przedsiębiorca ma 

również pretensje w sprawie naliczonego podatku od środków transportowych oraz opłaty 

eksploatacyjnej.  

Radny odniósł się, że gmina zapłaciła rzeczoznawcy 10 tyś. zł. z tytułu wyceny 

nieruchomości w sprawie opłaty adiacenckiej.  

Na zakończenie radny zwrócił się do Wójta, że  może  udzielić odpowiedzi ustnie, a jeżeli nie 

to na piśmie.  

Wójt wyjaśnił, że wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na budowę drogi rolniczej był 

składany w 2011 roku i został odrzucony, w ubiegłym roku nie został złożony, natomiast w 

tym roku ponownie będzie składany. Wójt wyjaśnił, że na budowę kanalizacji do 

Komparzowa nie był składany wniosek  w ramach funduszu ochrony środowiska, ponieważ 

obecnie tylko przyznawane są pożyczki, a to gminę nie interesuje. Został natomiast złożony 

wniosek o dofinansowanie na zakup armatury do budowy kanalizacji w Komaprzowie, który 

został pozytywnie rozpatrzony. Co do kanalizacji w Pilczycy to budowa została zakończona, 

czekamy tylko na podłączenie energii elektrycznej. Rozpoczęcie budowy kanalizacji w 

Łapczynej Woli się przedłuża ze względu na błąd w projekcie zrobiony przez projektanta. Co 

do drogi do Dąbrów są problemy z jej przejęciem ponieważ jest to droga leśna, która nie jest 

umieszczona na mapie. Wójt odniósł się do zapłaty za wycenę nieruchomości i stwierdził, że 

jest on wykonany zgodnie z prawem przez uprawnionego rzeczoznawcę. W sprawie firmy  

TRANS-PIACH trwają procedury z opracowaniem studium nie zawinione przez urząd. A co 

do podatków to urząd miał racje przy naliczeniu a przedsiębiorca się nie odwołał.  

- Radny Pawlik zapytał, kiedy odbędzie się przetarg na śmieci.  

- Wójt wyjaśnił, że zgodnie z harmonogramem. 

- Radny Ziółkowski podziękował Wójtowi za wybudowaną brakującą część kanalizacji w 

Pilczycy, ponieważ poprzedni Wójt nie chciał wybudować. Radny uważa, że propozycja 

radnego Fornala, aby posiedzenia komisji trwały dwa dni jest niedorzeczna, jak tyle kadencji 

jest radnym to nie pamięta, żeby  posiedzenia komisji tak długo trwały. Radny uważa, że 

przedsiębiorcy nie powinny interweniować u radnych w domu, tylko w urzędzie.  

- Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że każdy mieszkaniec czy przedsiębiorca ma prawo aby 

zgłosić się do radnego o interwencję. Natomiast Przewodnicząca stwierdziła, że nie ignoruje 

posiedzeń komisji, na których stara się zawsze uczestniczyć. Jeżeli nie może przybyć na 

posiedzenie zgłasza ten fakt Wójtowi, Sekretarzowi oraz obsłudze rady o przekazanie 

informacji Przewodniczącemu Komisji. Dwukrotna absencja na posiedzeniu komisji  

spowodowana była chorobą, a w drugim przypadku wezwaniem do sądu. 

- Wiceprzewodniczący Rady Strychalski wyjaśnił, że dziś prezentował uchwały siedząc, 

ponieważ treść ich była długa, a jego stan zdrowia na tak długie stanie nie pozwalał.  

- Sołtys wsi Rączki zwróciła się do Wójta, aby spotkanie sołtysów w sprawie śmieci 

zorganizować do 15 maja przed zbiórka raty podatku oraz wpłat za śmieci.  

 

 

  Ad. 16. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodnicząca ogłosiła zakończenie sesji w 

dniu 26  kwietnia  2013 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 13
50 

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCA RADY:
  

 

 


